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SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Dato:  Tirsdag den 2. november 2022 kl. 17:00-18:00  

Deltagere: Berit Lundø, Margit Just, Olav Øfverlind Pedersen, Maj Agerlund Jensen, Mikael 

Mønsted, Steven Seth Domino, Troels Schmidt Thinesen, Kim Frank Petersen, 

Søren Ørgård Hansen, Pia Orloff Schmidt, Tabita Bülow Kyster og Morten 

Bonde. 

  Elevrådsrepræsentanter: Kristine Nilo Nilesen, Silje Agerlund Baand Jensen 

Afbud fra:  Kristine Nilo Nilesen, Silje Agerlund Baand Jensen, Troels Schmidt Thinesen 

Referent: Tabita Bülow Kyster 

Næste møde:       8. december 2022 
 
Referat: 

1. Godkendelse af referat Godkendt 

2. Nyt fra elevrådet  Elevrådsrepræsentanter deltog ikke 

3. Ø-fritten 

- Formøde inden be-

søg af forvaltningen 

Det blev aftalt at forvaltningen forventes at komme med et 

oplæg omkring baggrunden for den beslutning, der er ta-

get om, at Ø-Fritten skal bruges til daginstitution. 

Spørgsmål der bl.a. ønskes svar på: 

-Årsag? 

-Tidshorisont? 

-Økonomi? 

-Hvordan processen er foregået? 

-Arbejdsvilkår for personalet? 

-Er der undersøgt andre alternativer? 

-Hvor meget skal laves om både ude og inde? 

-Budget 

4.  Ø-fritten 18.20 

- Dialog med forvalt-

ning i forbindelse 

med brugen af Ø-

fritten  

Forvaltningen fremlagde årsagen til beslutningen om at 

bruge Ø-Fritten som daginstitution fra august 2023 - marts 

2025. Beslutningen er truffet af forvaltningen, som efter-

følgende har fremlagt for børn, kultur- og fritidsudvalget, 

som bakker op om forslaget.  

 

Årsagen er, at der er en stor vækst i børnetallet.  

Befolkningsprognosen blev præsenteret.  

Den nye institution på Hyllehøj er godt i gang. Derudover 

bliver der bygget en ny institution i Naturbyen. Solsikken 

forventes at blive bygget på det grønne areal(kirkegrun-

den) ved siden af skolen. Disse institutioner skal løse de 

fremtidige udfordringer. 

 

Væksten i børnetallet er lige nu løst i 2023 med forskellige 

tiltag, men der kommer en spidsbelastning mere i jan. 24, 

hvorfor at Ø-Fritten her bliver sat i spil indtil ny solsikkein-

stitution ved Lillebæltskolen står færdig. Dvs. at øfritten vil 

blive brugt som børnehave i en periode på 2 år. Herefter 

overgår bygningen til Lillebæltskolen. 

 

Prognoserne har ikke fanget disse ændringer i befolknings-

tilvæksten og derfor har man ikke kunne forudse disse 
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kapacitetsudfordringer. Der er f.eks. født 2% flere børn 

under corona, der er kommet flere tilflyttere og færre dag-

plejere. 

 

Først i 2027 begynder man at kunne se at elevtallet på 

skolerne vil stige. 

Der er bekymring for, at der ikke er taget højde for det.  

Med renoveringen af skolen giver tilbygningen samt loka-

lerne i nuværende 10. klasse (som Lillebæltskolen overta-

get i august 2023) lokalekapaciteten til de flere elever der 

måtte komme. 

 

Udgifterne i forbindelse med at ombygge Ø-fritten til en in-

stitution, kommer ikke til at påvirke Lillebæltskolens bud-

get. 

Der er opmærksomhed på, at de ændringer der skal laves 

med ombygningen, også kan komme SFO til gode efter de 

2 år er gået. Der er derfor et ønske om at Pia (SFO- og 

indskolingsleder) deltager i møderne omkring ombygnin-

gen, så der laves løsninger, som også kan være til gavn 

for SFO´en på lang sigt. 

Der ligger også en lokalplan i forhold til infrastrukturen i 

denne forbindelse. 

 

Et af bestyrelsesrepræsentanterne ønsker et økonomisk 

overblik over, hvad det vil koste at købe f.eks. pavilloner 

til den midlertidige institution som et alternativ til at bruge 

Ø-Fritten. 

 

Der er for flere i skolebestyrelsen en bekymring for at det 

kommer til at gå ud over de børn, der skal være i SFO´en. 

Både børnenes og medarbejdernes vilkår må tænkes ind i 

den videre proces.  

Der er en bekymring for at flere børn vil blive meldt ud af 

SFO´en. 

 

Forvaltningen fortæller, at der har været afsøgt andre lo-

kaler, men som har vist sig ikke at være muligt bl.a. på 

grund af tekniske udfordringer, budget, lovgivning om 

hvilke type lokaler, der må huse børn i institution, osv. 

 

Forvaltning og ledelse arbejder på at finde de bedst mulige 

løsninger.  

 

Forvaltningen blev desuden bedt om, at tage bekymringen 

med tilbage omkring parkeringsforholdene, da der i forve-

jen er fyldt op – bl.a. pga. håndværkere. Dette også set i 

lyset af nuværende parkeringsforhold og kommende par-

keringsforhold, når der kommer ny børnehave ved siden af 

Lillebæltskolen. Og hermed øget trafik. 

Derudover også at der bliver tænkt økonomi ind til at æn-

dre på skolens rammer i perioden, så SFO´en kan integre-

res i indskolingen. Samt at der medtænkes budget til gen-

etablering, når Ø-fritten igen bliver en del af Lillebæltsko-

len. 
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Det er ikke planen at det på sigt bliver til et børneunivers, 

da der lovgivningsmæssigt skal være under 300 elever på 

skolen for, at man må oprette et børneunivers. 

 

5. Siden sidst: 

Ledelse 

- renovering 

Medarbejdere 

SFO 

Skolebestyrelse 

Repræsentanterne fra forvaltningen forlod mødet og der 

blev kort samlet op i bestyrelsen ifht. den videre proces. 

 

6. Eventuelt Intet 

7. Punkter til kommende mø-

der 

 

 

 

Venlig hilsen 

Olav Øfverlind Pedersen & Morten Bonde 


